

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT  
MESYUARAT KEDUA, PENGGAL KETIGA,  
PARLIMEN KEEMPAT BELAS**

---

**PERTANYAAN : LISAN**

**DARIPADA : TUAN HASSAN BIN ABDUL KARIM  
[ PASIR GUDANG ]**

**TARIKH : 16 JULAI 2020 (KHAMIS)**

**SOALAN**

Minta **PERDANA MENTERI** menyatakan apakah langkah-langkah yang akan diambil untuk meningkatkan pertumbuhan ekonomi Malaysia bagi mencapai matlamat Wawasan Kemakmuran Bersama.

**JAWAPAN**

Tuan Yang di-Pertua,

1. Kerajaan telah memperkenalkan Wawasan Kemakmuran Bersama 2030 (WKB 2030) pada 5 Oktober 2019 yang dilancarkan oleh mantan Perdana Menteri, YB Tun Dr Mahathir Mohamad. WKB 2030 merupakan hala tuju baharu pembangunan negara bagi tempoh 10 tahun mulai tahun 2021 hingga 2030. Matlamat utama WKB 2030 adalah untuk membolehkan rakyat Malaysia secara keseluruhannya dapat mengecapi taraf hidup wajar atau dengan izin "*decent standard of living*" menjelang tahun 2030. WKB 2030 menetapkan tiga objektif utama, iaitu Pembangunan untuk Semua, Menangani Jurang Kekayaan dan Pendapatan serta Negara Bersatu, Makmur dan Bermaruah. Terdapat 10 sasaran utama telah ditetapkan untuk mencapai objektif WKB 2030 termasuk kadar pertumbuhan keluaran dalam negeri kasar (KDNK) disasarkan berkembang sebanyak 4.7% setahun. Selain itu, bagi mengurangkan jurang pendapatan antara kaum nisbah pendapatan penengah kumpulan etnik Bumiputera, Cina dan India disasarkan pada nisbah 0.9:1:1. Purata pendapatan bagi mencapai taraf hidup wajar pula

disasarkan tidak kurang daripada RM5,800 sebulan untuk kumpulan isi rumah B40.

2. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Kerajaan Perikatan Nasional telah memutuskan untuk meneruskan WKB 2030 sebagai pelan pembangunan jangka panjang negara yang akan dilaksanakan di bawah Rancangan Malaysia Kedua Belas, 2021-2025 (RMKe-12) dan Rancangan Malaysia Ketiga Belas, 2026-2030. Pelbagai dasar dan strategi khusus yang akan diujarkannya dengan objektif WKB 2030 akan dirangka di bawah RMKe-12 yang merupakan fasa pertama pelaksanaan WKB 2030.

3. Bagi mencapai objektif pertama WKB 2030, penstrukturan semula ekonomi akan dilaksanakan dengan memberi tumpuan kepada pertumbuhan yang lebih berkualiti dengan meningkatkan produktiviti dan menggalakan pelaburan yang boleh mewujudkan peluang pekerjaan berpendapatan tinggi. Kerajaan juga akan menilai semula keperluan sebenar pekerja asing dan memperkenalkan sistem levi pelbagai peringkat bagi mengurangkan kebergantungan kepada pekerja asing dan memastikan industri beralih kepada penggunaan teknologi dan automasi. Pendidikan dan latihan teknikal dan vokasional (TVET) akan dijenamakan semula bagi menarik lebih ramai penyertaan pelajar dan belia bagi mempertingkatkan berkemahiran yang sesuai dengan keperluan ekonomi masa hadapan.

4. Di samping itu, langkah juga diambil untuk mempergiat aktiviti ekonomi masa hadapan yang bernilai tinggi dan mempunyai potensi untuk berkembang pesat sejajar dengan perubahan teknologi. Kerajaan juga akan terus menggalakkan inisiatif penyelidikan, pembangunan, pengkomersialan dan inovasi (R&D&C&I) serta pendigitalan dan penerimgunaan teknologi secara lebih meluas untuk mengambil manfaat Revolusi Perindustrian Keempat terutamanya dalam kalangan perusahaan kecil dan sederhana (PKS). Beberapa cadangan aktiviti yang berpotensi untuk dibangunkan pada masa hadapan juga telah dikenal pasti termasuk pertanian pintar, industri aeroangkasa, kandungan digital serta perkhidmatan logistik, kewangan Islam dan pelancongan.

5. Bagi mengurangkan jurang kekayaan dan pendapatan pula, Kerajaan akan memberi tumpuan kepada usaha menangani jurang ekonomi antara kumpulan pendapatan, etnik dan wilayah untuk meningkatkan keupayaan semua rakyat supaya tiada yang ketinggalan. RMKe-12 akan memberi penekanan kepada kebajikan semua kelompok masyarakat terutamanya golongan rentan ekonomi, kumpulan isi rumah B40 dan kumpulan minoriti. Dalam hal ini, pengukuran kadar kemiskinan telah disemak semula dengan menetapkan Paras Garis Kemiskinan (PGK) baharu iaitu sebanyak RM2,208 sebulan. Selain itu, kategori isi rumah telah dikelaskan semula kepada 10 kategori termasuk memperincikan kumpulan B40 kepada B1, B2, B3 dan B4. PGK baharu dan perincian pengkelasan ini serta nilai pekali Gini yang terkini sebanyak 0.407 akan digunakan sebagai asas dalam pengukuran kadar kemiskinan dan jurang kekayaan dalam menyusun strategi di bawah RMKe-12. Asas pengukuran baharu ini akan membolehkan perancangan program yang lebih bersasar dapat dilaksanakan bagi merapatkan jurang pendapatan antara isi rumah.

6. Selain itu, bagi memastikan pertumbuhan yang lebih inklusif dan tidak bertumpu kepada sesuatu wilayah sahaja, pembangunan akan dibawa ke seluruh negara, terutamanya di negeri yang kurang membangun. Pemetaan titik tumpuan ekonomi, dengan izin, *economic hot spots*, akan dilaksanakan bagi mengenal pasti kawasan luar bandar yang berpotensi sebagai pusat aktiviti ekonomi yang mampan. Malaysia juga akan memanfaatkan peluang daripada perkembangan peralihan ekonomi dunia dari Eropah ke Asia dengan menjadikan negara sebagai Hub Ekonomi ASEAN.

7. Dalam usaha untuk membentuk Malaysia sebagai sebuah negara yang bersatu, makmur dan bermaruah, Kerajaan akan menumpukan kepada usaha untuk mengukuhkan perpaduan nasional dan meningkatkan modal sosial ke arah mewujudkan masyarakat yang aman, harmoni dan bersatu. Sistem pendidikan akan memberi tumpuan kepada usaha ke arah memupuk semangat patriotisme dan cintakan negara. Di samping itu, peluang dan ruang untuk interaksi sosial yang lebih baik dan kondusif akan diperluaskan bagi menggalakkan interaksi antara masyarakat dalam usaha memupuk perpaduan yang lebih utuh. Amalan tadbir urus Kerajaan juga akan diperkukuh berpandukan kepada

prinsip mementingkan integriti bagi menjadikan Malaysia sebagai sebuah negara yang bersatu, makmur dan berna'wah.

8. RMKe-12 yang dijadualkan untuk dibentangkan kepada Parlimen pada Ogos 2020 telah ditangguhkan kepada tahun hadapan. Penangguhan ini bagi membolehkan Kerajaan menyusun semula strategi perancangan ekonomi mengambil kira ketidaktentuan ekonomi global dan kesan pandemik COVID-19 serta beberapa cabaran luaran yang lain. Tumpuan Kerajaan pada masa kini adalah untuk memastikan pelan pemulihan pasca COVID-19 dapat digerakkan dengan lebih cepat dan dapat memberi kesan positif kepada rakyat dan negara.

9. Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, ekonomi Malaysia telah berkembang sebanyak 0.7% pada suku pertama 2020, iaitu lebih baik daripada jangkaan kebanyakan pakar ekonomi meskipun berhadapan dengan persekitaran yang mencabar kesan daripada pandemik COVID-19. Pertumbuhan ekonomi negara dijangka bertambah baik pada separuh kedua tahun ini berikutan langkah Kerajaan membuka semula sektor ekonomi.

10. Selain langkah pemulihan ekonomi yang sedang giat dijalankan melalui Pakej Rangsangan Ekonomi Prihatin Rakyat (PRIHATIN) dan Pelan Jana Semula Ekonomi Negara (PENJANA), Kerajaan juga melalui Majlis Tindakan Ekonomi sedang dalam proses penyediaan Pelan Jangka Panjang Pemulihan Ekonomi Pasca COVID-19 yang akan dibentangkan pada bulan Oktober 2020. Pelan ini merupakan langkah untuk memulihkan ekonomi dalam menghadapi kebiasaan baharu.

11. Kerajaan akan memastikan pertumbuhan jangka panjang adalah berkualiti, inklusif dan mampan untuk membolehkan ekonomi rakyat dapat dipulihkan, manakala kesejahteraan dan kekayaan negara dapat dikongsi bersama. Kerajaan yakin melalui pelbagai usaha dan langkah proaktif yang dilaksanakan oleh Kerajaan, ekonomi Malaysia akan lebih berdaya tahan dan berdaya saing serta seluruh rakyat Malaysia dapat mengecapi kemakmuran secara bersama.

Sekian, terima kasih.